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» Επιστολή του Συμβουλίου του ΤΕΙ Αθήνας προς τον Πρωθυπουργό

Το Συμβούλιο του ΤΕΙ Αθήνας, κατά την αρ. 23/8-6-2011 συνεδρίασή του, αποφάσισε ομόφωνα 
να απευθύνει επιστολή στον Πρόεδρο της Κυβέρνησης κ. Γιώργο Παπανδρέου καθώς και 
στην Υπουργό Παιδείας Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων, με σκοπό να τους καταστήσει 
κοινωνούς των σοβαρών προβλημάτων που αντιμετωπίζει το Ίδρυμα.
Η επιστολή έχει ως ακολούθως:

Αιγάλεω, 8-6-2011

Αξιότιμε κύριε Πρωθυπουργέ,
Αξιότιμη κυρία Υπουργέ,

Γνωρίζουμε πολύ καλά ότι η χώρα μας διέρχεται τη μεγαλύτερη οικονομική κρίση της νεώτερης ιστορίας της, 
διότι καθημερινά βιώνουμε τις τραγικές της συνέπειες σε όλους τους τομείς της ανθρώπινης δραστηριότητας. 

Για το λόγο αυτό, αναγνωρίζουμε και στηρίζουμε τις πρωτοβουλίες της ηγεσίας του Υπουργείου Παιδείας δια 
Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων, όταν αυτές αποτελούν προϊόν ώριμης σκέψης, δηλαδή, όταν αυτές προκύ

πτουν έπειτα από λεπτομερή και αντικειμενική μελέτη των υφιστάμενων προβλημάτων της ανώτατης εκπαί
δευσης και όταν προτείνονται μέτρα τα οποία ανταποκρίνονται στις πραγματικές ανάγκες των Ιδρυμάτων. 

Δυστυχώς, όμως καθημερινά έρχονται στο φως νέα στοιχεία που καταδεικνύουν την αδυναμία συγκεκρι
μένων μελών της ηγεσίας του ΥΠΔΒΜΘ να διαχειριστεί την υφιστάμενη κατάσταση, γεγονός το οποίο, υπό τις 

παρούσες δυσμενείς συνθήκες, συνιστά απειλή για τη συνέχιση της ομαλής λειτουργίας του. Συγκεκριμένα:

1 Είναι προφανές ότι υπάρχει πρόβλημα στις διάφορες αποφάσεις της ηγεσίας του Υπουργείου Παιδείας, 
διότι πώς εξηγείται διαφορετικά ότι μας απευθύνονται διαρκώς αλληλοαναιρούμενες εγκύκλιοι και 

αποφάσεις τις οποίες μας επιβάλλουν να εφαρμόσουμε. Με το αρ. πρωτ. Φ11/49247α/Ε5/ 21-4-2011 έγγραφο 
μας εστάλη η κατανομή των 2.800 θέσεων έκτακτου ΕΠ για όλα τα ΤΕΙ και φυσικά ο αριθμός αυτός ήταν 

μειωμένος κατά 30%. Στις 27-5-2011 μας απηύθυναν το αρ. πρωτ. Φ11/61090/Ε5/27-5-2011 έγγραφο με 
θέμα «Ζητούνται στοιχεία για ώρες διδασκαλίας τακτικού και έκτακτου ΕΠ», με σκοπό, όπως αναφέρεται 

στο έγγραφο, να σχεδιαστεί η κατανομή των θέσεων ΕΠ με σύμβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισμένου
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χρόνου για το ακαδημαϊκό έτος 2011-2012 σύμφωνα 
με το Ν. 1404/1983. Ακολούθως ο Υφυπουργός κ. 

Ιωάννης Πανάρετος μας έστειλε το αρ. πρωτ. 62555/ 
Ε5/01-06-2011 έγγραφο, με θέμα «Θέσεις έκτακτου 

και ωρομίσθιου προσωπικού για το ακαδημαϊκό 
έτος 2011-2012». Ουσιαστικά δηλαδή σε διάστημα 

μικρότερο του ενός μηνός μας εστάλησαν τρία (3) 
έγγραφα, με το ίδιο θέμα, τα οποία όμως αναιρούσαν 

το ένα το άλλο.
Άραγε δεν υπάρχει συντονισμός ώστε να ασκείται 

μια ενιαία εκπαιδευτική πολιτική; Μήπως τελικά οι 
εγκύκλιοι και τα διάφορα έγγραφα που μας απευθύνει 

κάθε φορά η ηγεσία του Υπουργείου ΠΔΒΜΘ δεν 
αποσκοπούν στη διαχείριση των προβλημάτων, 

αλλά συνιστούν απόπειρες χειραγώγησής μας και 
κατάργησης του συνταγματικά κατοχυρωμένου 

δικαιώματος της αυτοδιοίκησης των Ιδρυμάτων μας, 

όπως περιγράφεται στο άρθρο 1 παρ. 1 του Νόμου 
1404/1983 και στο άρθρο 2 παρ. α και β του Νόμου 

3549/2007;

2 Όταν το 2005 η παρούσα Διοίκηση ανέλαβε 

το ΤΕΙ Αθήνας, ο αριθμός του έκτακτου ΕΠ, 
τόσο από απόψεως αριθμού εκπαιδευτικών όσο και 

από απόψεως ωρών εβδομαδιαίως ήταν σημαντικά 
μεγάλος, με αποτέλεσμα το Ίδρυμά μας να αδυνατεί να 

ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του και μάλιστα στην 
πληρωμή των εργαζομένων που είναι υποχρέωση 

κάθε εργοδότη.
Σήμερα, μετά από μεγάλες προσπάθειες της 

Διοίκησης, ο αριθμός του έκτακτου ΕΠ αλλά και ο 
αριθμός των ωρών διδασκαλίας εβδομαδιαίως, έχουν 

μειωθεί στο 1/3, παρά το γεγονός ότι έχουν συνταξιο- 
δοτηθεί περίπου 200 μόνιμοι εκπαιδευτικοί, οι οποίοι 

αναπληρώθηκαν κατά 20%. Αυτό σημαίνει ότι το ΤΕΙ 
Αθήνας λειτουργεί υποδειγματικά, χωρίς να χρειά

ζεται υποδείξεις και παρεμβάσεις, διότι γίνεται σωστή 
διαχείριση των πόρων που του διατίθενται από την 

Πολιτεία για τη λειτουργία του. Αξιοσημείωτο είναι το 

γεγονός ότι, παρά τις δυσμενείς οικονομικές συνθήκες 
που επικρατούν στη χώρα μας, το ΤΕΙ Αθήνας αυτή 

τη στιγμή δεν παρουσιάζει οικονομικό πρόβλημα. 
Εντούτοις ο κ. Υφυπουργός αξιώνει περαιτέρω 

μειώσεις ωρών, διότι αυτό επιδιώκει ουσιαστικά με

την επιστολή του, ίσως γιατί θεωρεί πως ένα Ίδρυμα 
είναι οικονομικά συμφέρον όταν είναι κλειστό.

3 Ο θεσμός του έκτακτου ΕΠ ήρθε για να καλύψει 

εκπαιδευτικές ανάγκες, διότι όταν άρχισε να 
ισχύει ο Ν. 1404/1983, ο αριθμός των μελών μόνιμου 

ΕΠ ήταν σημαντικά μικρός. Σήμερα όμως, έπειτα από 
τις συνεχείς συνταξιοδοτήσεις, ο αριθμός των μελών 

μόνιμου ΕΠ έχει μειωθεί σε τέτοιο βαθμό ώστε να 
προκαλούνται σοβαρά προβλήματα στην εκπαιδευτική 

διαδικασία από τη μη αναπλήρωσή τους, με συνέπεια 
να καταφεύγουμε στην πρόσληψη έκτακτου ΕΠ. Ακόμη 

και αν υπήρχε ικανός αριθμός μελών μόνιμου ΕΠ, 
ενδεχομένως να υφίστατο πάλι η ανάγκη πρόσληψης 

έκτακτου ΕΠ, το οποίο θα αναλάμβανε τη διδασκαλία 
εξειδικευμένων μαθημάτων.

4 Οι συνεχείς περικοπές στις χρηματοδοτήσεις 

τα ακαδημαϊκά έτη 2009-2010 και 2010-2011 
έφτασαν το 50% περίπου. Άραγε πώς αλλιώς θα 

μπορούσε να χαρακτηριστεί η πολιτική αυτή, εκτός 
από πολιτική οργανωμένης εξόντωσης, αφού εάν 

συνεχιστεί αυτή η κατάσταση, τότε δεν μένει παρά 
να κλείσουμε τα Ιδρύματά μας. Δυστυχώς όμως ο 

αρμόδιος Υφυπουργός έντεχνα μας οδηγεί στην 
αυτοχειρία.

5 Το ΤΕΙ Αθήνας αλλά και όλα τα Πανεπιστήμια 

και ΤΕΙ της χώρας λειτουργούν με ειδικό 
νόμο-πλαίσιο. Στα ΤΕΙ εφαρμόζεται ο Ν. 1404/1983, 

όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει, και σύμφωνα με 
το άρθρο 1 παρ. 1 του νόμου αυτού τα ΤΕΙ «...είναι 

πλήρως αυτοδιοικούμενα σύμφωνα με το άρθρο 16 
παράγραφος 5 του Συντάγματος». Τα ΤΕΙ λειτουργούν 

με δικό τους προϋπολογισμό, ο οποίος εγκρίνεται από 
τη Συνέλευση κάθε Ιδρύματος, έπειτα από υποδείξεις 

του Υπουργείου Οικονομικών. Στη συνέχεια ο 
προϋπολογισμός εγκρίνεται από το ΥΠΔΒΜΘ και 

τέλος από το Υπουργείο Οικονομικών. Ειδικά για το 
ακαδημαϊκό έτος 2010-2011, αφού ο προϋπολογισμός 

του ΤΕΙ Αθήνας πήρε την αρχική του έγκριση, 
τροποποιήθηκε λόγω μείωσης των πιστώσεων κατά 

30% και αφού ακολούθησε νέα τροποποίηση, του 
εδόθη και η τελική έγκριση.
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Ο προϋπολογισμός αυτός κατανέμεται σε τρεις 
κωδικούς: α) Έκτακτου Εκπαιδευτικού Προσω

πικού, β) Λειτουργικών Δαπανών και γ) Σίτισης. 
Προφανώς λοιπόν έχει εγκριθεί οριστικά ο προϋπο

λογισμός και για το έκτακτο ΕΠ, αφού έχει υποστεί 
ήδη τις σχετικές μειώσεις. Έτσι καλείται το Ίδρυμα να 

λειτουργήσει στα πλαίσια του προϋπολογισμού του 
και των επιχορηγήσεων που λαμβάνει και οι οποίες 

ανά μήνα ανέρχονται σε 7%. Συνεπώς κάθε Ίδρυμα, 
μέσα στα πλαίσια της ορθής διαχείρισης, θα πρέπει 

να υλοποιήσει τον προϋπολογισμό του και φυσικά 
ουδεμία εγκύκλιος μπορεί να αναιρέσει ή να υποκα

ταστήσει το νομικό πλαίσιο και το αυτοδιοίκητο των 
Ιδρυμάτων μας.

6 Στο άρθρο 13 του Νόμου 1404/1983 αναφέρεται 

λεπτομερώς η διαδικασία καθώς και ο τρόπος 
πρόσληψης του έκτακτου Εκπαιδευτικού Προσωπικού. 

Είναι λοιπόν δυνατόν το άρθρο αυτό να καταργηθεί με 
μια εγκύκλιο του αρμόδιου Υφυπουργού;

7 Ο κ. Υφυπουργός κατήργησε τελείως αυθαίρετα 

τις μονιμοποιήσεις και τις εξελίξεις, οι οποίες 
δεν επέφεραν καμία οικονομική επιβάρυνση, καθώς 

επίσης τους διορισμούς και τις προκηρύξεις του 
μόνιμου ΕΠ, παρά τη ρητή εγκύκλιο του κ. Ραγκούση 

περί του αντιθέτου. Με τις δηλώσεις του ο κ. 
Υφυπουργός διαβεβαίωνε πως «όσοι έχουν εκλεγεί θα 

διοριστούν», όπως επίσης ότι «έχουν προχωρήσει όλοι 
οι διορισμοί που ήταν σε εκκρεμότητα στο Υπουργείο 

καθώς και οι μονιμοποιήσεις και οι εξελίξεις». Μέχρι 
σήμερα ουδεμία εξέλιξη υπήρξε, παρά το ότι η σχετική 

νομοθεσία προβλέπει ότι οι σχετικές αποφάσεις της 
Διοίκησης του Ιδρύματος πρέπει να υλοποιούνται 

εντός τεσσάρων μηνών. Για το λόγο αυτό μάλιστα το 
ΤΕΙ Αθήνας βρίσκεται σε δικαστική διαμάχη χωρίς 

δική του υπαιτιότητα.
Δεν είναι δυνατόν τα ΤΕΙ και τα Πανεπιστήμια να 

αντιμετωπίζονται σαν μικρό δημοτικό σχολείο ή 

λύκειο, το οποίο μπορεί κάλλιστα να κλείσει χωρίς 
περαιτέρω συνέπειες.

8 Εδώ και έξι περίπου μήνες και παρά τις 
επανειλημμένες εκκλήσεις μας εκκρεμεί η

υπογραφή του Εσωτερικού Κανονισμού Λειτουργίας 
του ΤΕΙ Αθήνας, ο οποίος βρίσκεται όλο το διάστημα 

αυτό στο γραφείο του κ. Υφυπουργού και δεν 
υπογράφεται παρά το γεγονός ότι διαμορφώθηκε σε 

Προεδρικό Διάταγμα με δική του εντολή.

9 Ο κ. Υφυπουργός, κατά τη διάρκεια σύσκεψης 
που είχε πραγματοποιηθεί στο ΥΠΔΒΜΘ 

πριν ένα χρόνο περίπου, μας είχε δηλώσει ότι η 
επίλυση του θέματος που αφορά στα επαγγελματικά 

δικαιώματα των πτυχιούχων ΤΕΙ αποτελεί πολιτική 
απόφαση. Το ζήτημα αυτό εξακολουθεί να παραμένει 

σε εκκρεμότητα.

Ο Νόμος 3549/2007 δίνει τη δυνατότητα 
συμπλήρωσης των εκλεκτορικών σωμάτων 

με έναν εξωτερικό εκλέκτορα. Οι απόψεις όμως του 
κ. Υφυπουργού είναι τελείως διαφορετικές. Εάν δε 

συμπληρωθεί το εκλεκτορικό σώμα με εξωτερικό 
εκλέκτορα, μπλοκάρονται όλες οι σχετικές διαδικασίες. 

Αυτό όμως σε καμία περίπτωση δε αποτελεί 
δημοκρατική διαδικασία και εφαρμογή του νόμου.

η  Οι ανεπιτυχείς παρεμβάσεις του κ.

Υφυπουργού έχουν προκαλέσει πλήθος 
προβλημάτων στη λειτουργία των Προγραμμάτων 

Μεταπτυχιακών Σπουδών, στα Ερευνητικά 
Προγράμματα «Θαλής» και «ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ», με 

συνέπεια να μην υπάρχει απορρόφηση. Από τη μια 
περικόπτει τον τακτικό προϋπολογισμό και από 

την άλλη μπλοκάρει την απορροφητικότητα των 
προγραμμάτων. Άραγε τι επιδιώκει; Μήπως θέλει να 

μας υποβάλει σε δοκιμασίες αντοχής;

Είναι τουλάχιστον προκλητικό ένας 
Υφυπουργός να ασκεί κριτική στους πάντες 

χωρίς μάλιστα να κάνει ο ίδιος την αυτοκριτική του για 
να εντοπίσει τα δικά του λάθη. Αυτό όμως που προκαλεί 

απορία είναι πώς είναι δυνατό να του επιτρέπεται να 
εξακολουθεί να διαχειρίζεται τόσο σοβαρά ζητήματα, 

όταν μάλιστα έχει υποπέσει σε τόσα σφάλματα κι έχει 
προκαλέσει τόσα προβλήματα. Πώς είναι δυνατό να 

του επιτρέπεται να υποκαθιστά τους νόμους και να 
αποφασίζει για το μέλλον των Ιδρυμάτων μας; Ας
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μας απαντήσει λοιπόν ο κ. Υφυπουργός, πώς είναι 
δυνατό να λειτουργήσει ένα Τμήμα, που διαθέτει μόνο 

15 μέλη ΕΠ, χωρίς να χρειάζεται επιπλέον έκτακτο 
ΕΠ; Άραγε με ποιο στατιστικό κριτήριο προέκυψε 

ο αριθμός αυτός; Για ποιο λόγο ο αριθμός αυτός 
παραμένει ίδιος για ένα Τμήμα με 2.000 σπουδαστές 

και για ένα άλλο με 200; Γιατί το αντίστοιχο κριτήριο 
στα Πανεπιστήμια είναι 25 μέλη ΔΕΠ, ενώ είναι σε 

όλους γνωστό ότι στα Πανεπιστήμια υπηρετούν 
πολλαπλάσια μέλη ΔΕΠ από ότι στα ΤΕΙ και ότι στα 

ΤΕΙ τα εργαστήρια καταλαμβάνουν σημαντικό τμήμα 
των σπουδών τους;

Προφανώς υπάρχουν σοβαρά προβλήματα, 

τα οποία δεν είναι δυνατό να επιλυθούν όταν ο 
κ. Υφυπουργός επιδεικνύει συμπεριφορά, σύμφωνα με 

την οποία όλοι ανεξαιρέτως οι Πρόεδροι, οι Πρυτάνεις 
και οι Καθηγητές θεωρούνται αναξιόπιστοι.

Εάν υπάρχουν προβλήματα στα Προγράμματα 
Σπουδών των Τμημάτων, οφείλει να ζητήσει επίσημα 

να γίνουν όλες οι απαραίτητες βελτιώσεις ή τροποποι
ήσεις. Με τον τρόπο αυτό, θα εκλείψει το φαινόμενο 

κατά το οποίο για να καταστεί κάποιος πτυχιούχος, 
θα πρέπει να έχει περάσει προηγουμένως ένα πλήθος 

μαθημάτων. Αυτό δε σημαίνει ότι όλα τα Τμήματα 
ακολουθούν την ίδια τακτική. Υπάρχουν και Τμήματα 

τα οποία λειτουργούν υποδειγματικά και επιδιώκουν 
τη διαρκή αναβάθμιση της ποιότητας του προσφερό- 

μενου εκπαιδευτικού έργου.
Είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε τις πραγματικές 

δυνατότητες των Ιδρυμάτων μας αλλά για να μπορέ

σουμε να διασφαλίσουμε ότι όλα τα Τμήματά μας 
προσεγγίζουν το επιθυμητό επίπεδο σπουδών, 

θα πρέπει ο κ. Υφυπουργός να μας επιτρέψει τα 
περιθώρια να λειτουργήσουμε ελεύθερα χωρίς 

διαρκείς παρεμβάσεις και περικοπές των οικονομικών 
μας πόρων.

Εάν πράγματι υπάρχουν στοιχεία που αποδεικνύουν 
ότι υφίστανται διαχειριστικά ή άλλα προβλήματα σε 

συγκεκριμένα Ιδρύματα, τότε θα πρέπει άμεσα να 
διατάξει τον απαραίτητο διαχειριστικό έλεγχο στα 

Ιδρύματα αυτά και όχι να καταφεύγει στη γενικευμένη 
αποστολή εγκυκλίων με τις οποίες ζητά συνέχεια τα

ίδια στοιχεία αφήνοντας έμμεσα αιχμές για έλλειψη 

διαφάνειας και ορθής διαχείρισης.

Ανατρέχοντας στα στοιχεία που ζητά ο κ. 

Υφυπουργός έχουμε να παρατηρήσουμε τα

εξής:
I. Όλα τα Τμήματα χρειάζονται έκτακτο Εκπαιδευτικό 

Προσωπικό.

II. Τα μέλη του μόνιμου Εκπαιδευτικού Προσωπικού 
που υπηρετούν σε κάθε Τμήμα του ΤΕΙ είναι γνωστά 

στις Υπηρεσίες του Υπουργείου ΠΔΒΜΘ, διότι τα 
σχετικά στοιχεία έχουν σταλεί κατ' επανάληψη.

III. Τα μαθήματα που θα διδάξει κάθε έκτακτος ή 
ωρομίσθιος εκπαιδευτικός δεν είναι δυνατόν να 

είναι γνωστά παρά μόνον τον Οκτώβριο, όταν 
θα έχουν γίνει οι αναθέσεις. Μέχρι τέλος Ιουνίου 

εξελίσσονται οι προκηρύξεις του έκτακτου ΕΠ, θα 
ακολουθήσει η αξιολόγηση των υποψηφίων και 

στη συνέχεια θα γίνουν οι αναθέσεις.
IV. Τα στοιχεία που αφορούν στα υποχρεωτικά 

μαθήματα και στα μαθήματα επιλογής έχουν 

ζητηθεί και από τον Ειδικό Γραμματέα κ. 
Παπάζογλου και έχουν σταλεί σε αυτόν. Συνεπώς 

μπορούν να αναζητηθούν εκεί.
V. Σε ό,τι αφορά στα 15 μέλη ΕΠ για κάθε Τμήμα, σας 

ενημερώνουμε ότι στο ΤΕΙ Αθήνας φοιτούν 28.000 
σπουδαστές. Όταν το 80% αυτών παρακολουθούν 

μαθήματα κανονικά, γίνεται σαφές ότι για να 
λειτουργήσει χωρίς προβλήματα κάθε Τμήμα χρειά

ζεται 400-550 ώρες εβδομαδιαίως, ανάλογα με τις 
ιδιαιτερότητες κάθε Τμήματος. Με το σκεπτικό ότι ο 

μέσος όρος διδασκαλίας του μόνιμου ΕΠ κυμαίνεται 
από 10 έως 16 ώρες την εβδομάδα, αυτό σημαίνει 

ότι για τη λειτουργία κάθε Τμήματος απαιτούνται 
31-43 μέλη ΕΠ. Συνεπώς με 15 μέλη ΕΠ επιβάλ

λεται σημαντικός αριθμός μελών έκτακτου ΕΠ για 
να διασφαλιστεί η εύρυθμη λειτουργία.

Υπάρχει μια σημαντική διαφορά μεταξύ ημών και του 

κ. Υφυπουργού:
Του εδόθη μια ευκαιρία και τα μέσα να διαχειριστεί 

σοβαρότατα εκπαιδευτικά προβλήματα. Αντί όμως να 
σταθεί στο ύψος των περιστάσεων και να συνεργαστεί
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με τις διοικήσεις των Ιδρυμάτων, αυτός προτιμά να 
πειραματίζεται εκ του ασφαλούς.

Από την άλλη πλευρά, εμείς, η εκλεγμένη διοίκηση 

του ΤΕΙ Αθήνας, έχουμε δεσμευτεί ηθικά απέναντι 
στα μέλη της ακαδημαϊκής κοινότητας του Ιδρύματος 

που μας εμπιστεύτηκαν τη Διοίκηση του Ιδρύματος 
και αγωνιζόμαστε να φανούμε αντάξιοι των 

προσδοκιών τους. Ειδικά στην κρίσιμη αυτή περίοδο 
που διανύουμε, οφείλουμε περισσότερο από ποτέ να 

διασφαλίσουμε το μέλλον των εκπαιδευτικών, των 
διοικητικών υπαλλήλων και κυρίως των χιλιάδων 

σπουδαστών μας.

Το ΤΕΙ Αθήνας έχει διανύσει μια μακρά πορεία κι όλοι 
εμείς που το υπηρετούμε έχουμε περάσει δια πυρός 

και σιδήρου, για να είναι σήμερα το Ίδρυμά μας σε 
θέση να προσφέρει στους Έλληνες σπουδαστές 

υψηλού επιπέδου εκπαίδευση και να θεωρείται 
υπόδειγμα τεχνολογικού ιδρύματος, όπως άλλωστε 

αποδεικνύεται και από τις συνεχείς εξωτερικές αξιολο
γήσεις. Όταν λοιπόν ο κ. Υφυπουργός βάλλει κατά 

του ΤΕΙ Αθήνας, πρέπει να είναι προετοιμασμένος για 

πραγματική μάχη, διότι δε σκοπεύουμε να παραδο
θούμε αμαχητί.

Το ΤΕΙ Αθήνας με τις σημερινές απαιτήσεις του 

ΥΠΔΒΜΘ είναι αδύνατο να λειτουργήσει και προφανώς 
το Σεπτέμβριο θα αναστείλει τη λειτουργία του και 

δε θα εγγράψει κανένα σπουδαστή. Είναι τελείως 
αδιανόητο να διακόπτεται η λειτουργία του Ιδρύματός 

μας λόγω εσφαλμένων στατιστικών στοιχείων, όταν 
μάλιστα έχει κατορθώσει να λειτουργεί κατά τον 

καλύτερο δυνατό τρόπο υπό τις ιδιαίτερα αντίξοες 
οικονομικές συνθήκες που επικρατούν σήμερα.

Τέλος επισημαίνουμε ότι, εάν χρειαστεί θα καταφύ
γουμε ακόμη και στη δικαιοσύνη με σκοπό να 

προασπίσουμε τα συμφέροντα του Ιδρύματός μας.

Ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Αθήνας

Δημήτριος Νίνος

καθηγητής

Τι έγραψε ο τύπος...
για την επιστολή του Συμβουλίου του ΤΕΙ Αθήνας 

στον πρωθυπουργό Γ Παπανδρέου

TANEAonline

Φουντώνει η κόντρα

Μήνυση κατά Πανάρετου από πανεπιστημιακούς

Φουντώνει η κόντρα μεταξύ των πανεπιστημιακών 
και των καθηγητών ΤΕΙ με τον υφυπουργό Παιδείας 

Ι. Πανάρετο, αγγίζοντας πλέον τα όρια μιας ιδιότυπης 
ακαδημαϊκής «βεντέτας».

...Την ίδια στιγμή, το ΤΕΙ Αθήνας διά του προέδρου 
του Δ. Νίνου απέστειλε επιστολή προς τον Πρωθυ

πουργό, στην οποία προειδοποιεί ότι δεν θα ανοίξει 
από τον Σεπτέμβριο και δεν θα εγγράψει νέους 

σπουδαστές, κατηγορώντας τον κ. Πανάρετο: «Οταν 
ο κ. υφυπουργός βάλλει κατά του ΤΕΙ Αθήνας, πρέπει 

να είναι προετοιμασμένος για πραγματική μάχη, διότι 
δεν σκοπεύουμε να παραδοθούμε αμαχητί», αναφέρει 

η «πολεμική» επιστολή! ...

* ΗΜΕΡΗΣΙΑ
Κρίσιμο ραντεβού για τα πανεπιστήμια

Οι καθηγητές μηνύουν τον Ι. Πανάρετο για την 

αναστολή των διαδικασιών εξέλιξης διδασκόντων.
...Τη δικαστική οδό, με την κατάθεση μηνυτήριας 

αναφοράς στην Εισαγγελία Αθηνών, ακολουθούν 
και οι ομοσπονδίες των πανεπιστημιακών και των 

καθηγητών στα ΤΕΙ για το θέμα της «αυθαίρετης», 
όπως την χαρακτηρίζουν, αναστολής από πλευράς 

του υπουργείου Παιδείας των διαδικασιών εξέλιξης 
των διδασκόντων.

Στο «στόχαστρο» των εκπροσώπων της ανώτατης 
εκπαίδευσης βρίσκεται, για άλλη μια φορά, ο αρμόδιος, 

για την τριτοβάθμια εκπαίδευση, υφυπουργός 
Παιδείας κ. Ιωάννης Πανάρετος, με τον πρόεδρο του 

ΤΕΙ Αθήνας κ. Δημήτρη Νίνο να τον κατηγορεί ότι 

«έντεχνα οδηγεί τα ιδρύματα στην αυτοχειρία»...
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Απειλή λουκέτου για το ΤΕΙ Αθήνας

Επιστολή διαμαρτυρίας από τον πρόεδρο του 
ΤΕΙ προς τον πρωθυπουργό για τη μείωση του 

έκτακτου προσωπικού από το φθινόπωρο
Επιστολή προς τον πρωθυπουργό και την υπουργό 

Παιδείας έστειλε ο πρόεδρος του ΤΕΙ Αθήνας 
Δημήτρης Νίνος, διαμαρτυρόμενος για τις περικοπές 

στο έκτακτο προσωπικό, αλλά και για τη μείωση 
της χρηματοδότησης λέγοντας ότι με τις παρούσες 

συνθήκες το ΤΕΙ θα αναστείλει τη λειτουργία του τον 
Σεπτέμβρη και δεν θα δεχτεί σπουδαστές.

Τόσο ο πρόεδρος του ΤΕΙ Αθήνας όσο και η 
ομοσπονδία των καθηγητών τεχνολογικών ιδρυμάτων 

βάλλουν εναντίον του υφυπουργού Παιδείας Ιωάννη 
Πανάρετου για τις «αλληλοαναιρούμενες εγκυκλίους» 

που εστάλησαν τον τελευταίο μήνα σχετικά με το 
έκτακτο προσωπικό. Στην επιστολή, μάλιστα, του 

κ. Νίνου προς τον πρωθυπουργό τονίζεται πως 
«δυστυχώς ο αρμόδιος υφυπουργός έντεχνα μας 

οδηγεί στην αυτοχειρία».

ημών και του κ. Υφυπουργού: Του δόθηκε μια ευκαιρία 
και τα μέσα να διαχειριστεί σοβαρότατα εκπαιδευτικά 

προβλήματα. Αντί όμως να σταθεί στο ύψος των 
περιστάσεων και να συνεργαστεί με τις διοικήσεις των 

Ιδρυμάτων, αυτός προτιμά να πειραματίζεται εκ του 
ασφαλούς».

το βήμα line
ΤΕΙ Αθήνας: Κλείνουμε λόγω Πανάρετου!

&D Ε Ξ Π Ρ Ε Σ
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Επιστολή στον πρωθυπουργό από τον πρόεδρο 

του ΤΕΙ Αθήνας κατά του υφυπουργού Παιδείας

Επιστολή με αποδέκτη τον πρωθυπουργό Γ Παπαν- 
δρέου με την οποία εκφράζει τα παράπονά του για 

τον υφυπουργό Παιδείας Γ Πανάρετο συνέταξε ο 
πρόεδρος του ΤΕΙ Πειραιά Γ Νίνος με τη σύμφωνη 

γνώμη των μελών του Συμβουλίου του ΤΕΙ Αθήνας. 
«Δυστυχώς ο αρμόδιος Υφυπουργός έντεχνα μας 

οδηγεί στην αυτοχειρία» αναφέρεται στην επιστολή 
του κ. Νίνου. «Υπάρχει μια σημαντική διαφορά μεταξύ

Οι Ομοσπονδίες καθηγητών στα πανεπιστήμια και 
τα ΤΕΙ καταφεύγουν τώρα και στον πρωθυπουργό.

Οι ημέρες που διανύει ο υφυπουργός Παιδείας κ. 
Ι. Πανάρετος, δεν είναι οι καλύτερες. Εκτός των 

επιθέσεων που δέχθηκε την Τρίτη από τους πρυτάνεις 
των ΑΕΙ και ο πρόεδρος του ΤΕΙ Αθήνας κ. Δ. Νίνος 

απέστειλε επιστολή προς τον κ. Παπανδρέου στην 
οποία αναρωτιέται «πως μπορεί ένας πρωθυπουργός 

να έχει εμπιστευτεί ένα τομέα όπως η Παιδεία σε έναν 
άνθρωπο όπως ο κ. Πανάρετος» και προειδοποιεί ότι 

το Ίδρυμα του τον Σεπτέμβριο θα κλείσει και δεν θα 
δεχτεί ούτε έναν φοιτητή!

«Δυστυχώς ο αρμόδιος Υφυπουργός έντεχνα μας 
οδηγεί στην αυτοχειρία» αναφέρεται στην επιστολή 

του κ. Νίνου. «Υπάρχει μια σημαντική διαφορά μεταξύ 

ημών και του κ. Υφυπουργού: Του δόθηκε μια ευκαιρία 
και τα μέσα να διαχειριστεί σοβαρότατα εκπαιδευτικά 

προβλήματα. Αντί όμως να σταθεί στο ύψος των 
περιστάσεων και να συνεργαστεί με τις διοικήσεις των 

Ιδρυμάτων, αυτός προτιμά να πειραματίζεται εκ του 
ασφαλούς».
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» Θέσεις του ΤΕΙ Αθήνας για το σχέδιο νόμου

Θέσεις του ΤΕΙ Αθήνας επί του σχεδίου νόμου «Οργάνωση Ανώτατης Εκπαίδευσης, Ανεξάρτητη Αρχή 

για τη διασφάλιση και πιστοποίηση της ποιότητας στην Ανώτατη Εκπαίδευση» 
που κατατέθηκαν στη Σύνοδο Προέδρων - Αντιπροέδρων ΤΕΙ στις 7 Ιουλίου 2011

■s
§

•σ2

Αγαπητοί Συνάδελφοι,

Το σχέδιο νόμου που δημοσίευσε το ΥΠΔΒΜΘ για 
διαβούλευση και το οποίο ελάχιστα διαφέρει από το 

αρχικό δεν προβλέπει τίποτε που να αναβαθμίζει το 
ρόλο των ΤΕΙ. Επιπλέον δεν γίνεται καμία αναφορά 

στις μεταβατικές διατάξεις που είναι ιδιαίτερα κρίσιμες 
για τα Ιδρύματά μας.

Στην πραγματικότητα πρόκειται για ένα νομοθέτημα 
που ουσιαστικά τα επανιδρύει και ταυτόχρονα 

αλλοιώνει τελείως το δημόσιο χαρακτήρα της 
ανώτατης εκπαίδευσης και υποβαθμίζει το ρόλο 

που καλείται να διαδραματίσει ένα δημόσιο ανώτατο 
ίδρυμα στην ανάπτυξη της χώρας.

Αναλυτικά το σχέδιο νόμου:
1. Στερείται συνταγματικότητας, διότι καταργεί 

το αυτοδιοίκητο των Ιδρυμάτων.
2. Έχει έλλειμμα δημοκρατίας, διότι στην ουσία 

παραδίδει τις διοικήσεις των ιδρυμάτων σε 
διοικήσεις με καθαρά επιχειρηματική κατεύθυνση. 

Επιπλέον, είναι άδικο και πέρα από κάθε φαντασία 
ο Πρόεδρος του Ιδρύματος να διορίζεται από το 

Συμβούλιο Διοίκησης, αντί να αναδεικνύεται μέσα 
από εκλογική διαδικασία.

3. Υπονομεύει τον κοινωνικό ρόλο των Ιδρυμάτων, 
διότι ένα μεγάλο μέρος των δαπανών λειτουργίας 

τους μεταφέρεται στους φοιτητές και φυσικά στις 
οικογένειές τους. Έμμεσα λοιπόν καταργείται η 

συνταγματική επιταγή για δωρεάν δημόσια παιδεία.
4. Αποτρέπει την ανάπτυξη ερευνητικής δραστηριότητας, 

διότι αναφέρει συνεχώς τον όρο «εκπαίδευση» 
περιορίζοντας τα ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύματα 

σε κοινά εκπαιδευτικά κέντρα αγνοώντας σκόπιμα 
την έρευνα που διεξάγεται σε αυτά.

Πάνω απ' όλα όμως αυτό το σχέδιο νόμου επιχειρεί 

να σιγάσει την πλέον ανεξάρτητη δημοκρατική φωνή 
της χώρας μας, τη δική μας φωνή, διότι, παρά τις 

όποιες αδυναμίες μας, έχουμε ακόμη το σθένος και τη 
δύναμη από κοινού να εμποδίσουμε την οικονομική 

αλλά κυρίως την εθνική υποτέλεια που απροκάλυπτα 
μας επιβάλλουν.

Ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Αθήνας

Δημήτριος Νίνος

καθηγητής



» Δελτίο τύπου της Συνόδου Προέδρων - Αντιπροέδρων ΤΕΙ

Αθήνα, 8 Ιουλίου 2011

Η Σύνοδος των Προέδρων των ΤΕΙ συνήλθε 

σήμερα, 8 Ιουλίου, για να εξετάσει το περιεχόμενο και 
τις αρχές του σχεδίου νόμου για την αναδιάρθρωση 

της Ανώτατης Εκπαίδευσης της χώρας. Η Σύνοδος 
έχει ευθύνη έναντι της Κοινωνίας και της Κοινότητας 

των ΤΕΙ για ομαλή, αποδοτική και υψηλής ποιότητας 

και επιπέδου παροχή εκπαίδευσης. Πρέπει να διαφα- 
λίζονται οι δημοκρατικές διαδικασίες, σε περιβάλλον 

επιβράβευσης των προσπαθειών και συνεχούς 
εξέλιξης στα πλαίσιο των αρχών της ενιαίας Ανώτατης 

Εκπαιδευσης στη χώρα.
Η χώρα μας είναι υποχρεωμένη έναντι των αρχών 

αυτών να προχωρήσει σε ένα διαρθρωτικό νόμο 
πλαίσιο, που να ικανοποιει τις αρχές αυτές και να μη 

σπρώχνει τους νέους σε άλλες χώρες ή στα Κολέγια, 
ιδίως όταν τα Επαγγελματικά Δικαιώματα των 

αποφοίτων μας εκκρεμούν επί 25 χρόνια.
Η Σύνοδος των Προέδρων και Αντιπροέδρων των ΤΕΙ, 

σε μια πορεία συνεχούς προσπάθειας αναβάθμισης 
των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων στο 

πλαίσιο του ενιαίου Ευρωπαϊκού Χώρου της Ανώτατης 
Εκπαίδευσης και Έρευνας, είχε τοποθετηθεί για την 

ανάγκη μιας ριζοσπαστικής αναδιάρθρωσης, της 
Ανώτατης Εκπαίδευσης της χώρας μας, με ένα σχέδιο 

που πρέπει να χαρακτηρίζεται από δημοκρατικότητα, 
από την ενίχυση της αυτοδιοίκησης των ιδρυμάτων, 

τον κοινωνικό έλεγχο, την αναβάθμιση της ποιότητας 
της παρεχόμενης εκπαίδευσης, την έρευνα και την 

καινοτομία.
Το προσχέδιο νόμου, το οποίο δόθηκε στη δημοσι

ότητα δεν διασφαλίζει τις ανωτέρω αρχές. Αφήνει τα 
Τεχνολογικά Ιδρύματα με έναν αμφίβολο ακαδημαϊκό 

ρόλο. Μάλιστα, υπάρχουν και ενδείξεις υποβάθ- 
μισης.

Επί πλέον είναι γραφειοκρατικό και μη λειτουργικό, 
αφού για την εφαρμογή του απαιτεί 11 Προεδρικά 

Διατάγματα και 17 Υπουργικές αποφάσεις. 
Ουσιαστικά το σχέδιο, που μας δόθηκε δεν περιλαμ

βάνει μέτρα για τη Ακαδημαϊκή ολοκλήρωση των 
ΤΕΙ, με την οργάνωση ολοκληρωμένου 3ου κύκλου 
σπουδών με βάση την Ευρωπαϊκή πρακτική. Θέτει σε 

δεύτερη μοίρα την έρευνα, η οποία αποτελεί κριτήριο 
αξιολόγησης, πιστοποίησης και χρηματοδότησης.

Δεν μας έχουν γίνει γνωστές οι μεταβατικές διατάξεις 
για τον τρόπο εφαρμογής των προβλεπόμενων 

ρυθμίσεων και την αντιμετώπιση του υπηρετούντος 

Επιστημονικού Προσωπικού. Το προτεινόμενο 
σύστημα διοίκησης εντείνει τη γραφειοκρατία, 

δημιουργεί συνθήκες εσωτερικών συγκρούσεων, 
αρμοδιοτήτων και εξωθεσμικών παρεμβάσεων.

Το ΣΝ προτείνει να αναλαμβάνει η ΑΔΙΠ αρμοδιό
τητες τέτοιες που διακυβεύουν την αξιοπιστία και το 

κύρος της ως Αναξάρτητης Αρχής Διασφάλισης της 
Ποιότητας, αφού θα παρεμβαίνει σε θέματα χρηματο

δότησης και χωροταξικής κατανομής των ΑΕΙ.
Το ίδιο ισχύει και για το προτεινόμενο ΝΠΙΔ, το οποίο 

θα διαχειρίζεται κονδύλια πολλαπλάσια αυτών του 
προϋπολογισμού σε κάθε ΑΕΙ, χωρίς να υπάρχει 

πρόβλεψη νομιμοποίησης των αποφάσεών του από 
τα συλλογικά όργανα των Ιδρυμάτων.

Τα θετικά στοιχεία που περιλαμβάνονται, χάνονται 
εξ αιτίας των βασικών αυτών αδυναμιών του σχεδίου 

νόμου.
Με βάση τα ανωτέρω, η Σύνοδος δεν αποδέχεται το 

περιεχόμενο του προσχεδίου και ζητά από την πολιτική 
ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας να το αναπροσαρ

μόσει ριζικά, σε συνεργασία με τη Σύνοδο.
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